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ACTA CONSELL DE BARRI RAVAL 

Data: 28 d’octubre de 2021 
Lloc: MACBA 
Hora: 18.30h 

 

Assistència:  

President: Jordi Rabassa. Regidor Districte de Ciutat Vella. 
Conselleres i consellers: 10 
Serveis, equipaments, tècnics/ques o ponents: 2 
Assistència representants d’entitats: 5 
Veïnat a títol individual: 28 

 

Ordre del dia: 

0. Benvinguda 
1. Punt informatiu: 

 Obres i manteniment 

 Actualització Pla de Barris 

 Actuacions d’inspeccions 

 Covid-19 al barri 

2. Votació projectes Pressupostos Participatius  
3. Punt deliberatiu 

 Nova contracta de neteja 

4. Torn obert de paraules 

0. Benvinguda  
1. Punt informatiu:  

a) Calendari canvis Mobilitat  
b) Entorns Escolars  
c) Actualització Pla de Barris  
d) Actuacions d’inspecció  
e) Situació de la Covid-19 al barri  

2. Punt Deliberatiu: Nova contracta de neteja 
3. Torn Obert de Paraules 
 

0. Benvinguda  

La sessió s’inicia a les 18.35 i el Regidor del Districte de Ciutat Vella, Jordi Rabassa, dóna la benvinguda a les 
persones assistents, presenta l’ordre del dia i recorda el funcionament dels Consells de Barri.  

 

 

 

 

La presentació del consell es pot consultar en aquest enllaç: 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/20211026_cdb_raval_def.pdf 

La retransmissió en vídeo es pot consultar en aquest enllaç:  

https://www.youtube.com/watch?v=t45jyGlo8P4 

https://ajuntament.barcelona.cat/ciutatvella/sites/default/files/plenari/fitxers/20211026_cdb_raval_def.pdf
https://www.youtube.com/watch?v=t45jyGlo8P4
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1. Punt informatiu 

El detall de la informació referent al punt informatiu es pot consultar en la presentació del Consell de Barri. 

En resum, els temes que es van tractar són:  

Obres i manteniment 
S'explica el calendari del Pla de Mobilitat. Totes les intervencions rellevants s'aniran anunciant mitjançant 
cartelleria i altres elements.  

S'informa de les actuacions que s'han portat a terme en el marc de "Protegim les escoles". En concret, en 
CEIP Milà i Fontanals, IES Miquel Taradell i EBM Canigó. 

Actualització Pla de Barris 
S'actualitza la informació sobre el procés de participació dels jardins de doctor Fleming i Plaça Gardunya. El 
procés ja està tancat i en 15 dies es farà el retorn a la ciutadania. 

També s'informa de l'estat d'altres espais públics on s'està treballant amb intervencions: Plaça dels Àngels, 
Plaça Castella i Horts de Sant Pau. 

Es revisa també l’estat dels programes i accions que s’estan duent a terme en Salut, Educació, Habitatge, 
Escletxa digital, Espai públic i accessibilitat, Ocupació i activitat econòmica. 

Actuacions d’inspeccions 
Es parla dels diversos àmbits d'actuació de les inspeccions. En concret: terrasses (sense llicència, excés 
d'ocupació, etc.), neteja (campanya informativa i sancions) i soroll.   

Covid-19 al barri 
El Raval està per sota de la mitjana d'incidència de la Covid de tota la ciutat. També es revisen les dades de 
vacunació al barri.  

Torn de preguntes 
Abans d’iniciar el punt deliberatiu, s’obre un torn de preguntes per aclarir els punts exposats. Algunes 
persones del Sindicat d’Habitatge del Raval accedeixen al Consell per exposar un cas de desnonament i exigir 
solucions. Se’ls hi dóna veu i respostes, i es continua amb l’ordre del dia. 

2. Punt deliberatiu. Nova contracta de neteja 

Es fa un repàs de les accions que s’han fet fins ara, en especial en el marc del pla “Cuidem Barcelona”.  I es 
repassen les millores de la nova contracta, com ara: Incorporació de més personal i maquinària; neteja de 
parcs i jardins, i altres espais verds urbans; neteja viària adaptada a cada barri (amb comissions de 
seguiment); ampliació del període de temporada alta en el que s'intensifica la neteja  (maig-octubre); creació 
d’una webapp per informar a la ciutadania, canvis de contenidors, etc.  

La ciutat està compromesa amb el repte global per fer front a l’emergència climàtica i per tant, aquesta 
contracta també aposta per l’estratègia Residu Zero 

Es fan dos grups de discussió entre les persones assistents, per respondre: "Què li demanem a la nova 
contracta de neteja?" Es recullen les aportacions, amb el compromís de donar retorn en el proper Consell. 
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Les propostes que s'han fet en els grups són:  

 Identificació de zones lligades a problemàtiques específiques, en concret es menciona:  
o Cas Baluard - CAP  
o Joaquim Costa - Peu de la Creu 
o Passatge Sant Bernat  
o Plaça Terenci Moix 
o Lancaster i Arc del Teatre 

 Informació i millora la metodologia dels tipus de neteja de cadascuna de la zona, posant atenció a 
plagues, runes, neteja de WC, baldeig diürn, etc.  

 Millora general dels sistemes de control i auditoria interna 

 Servei d'inspecció extern per millora de pràctiques de la ciutadania 

 Millora del sistema de recollida d'incidències i avaluació del seu funcionament 

 Renovació i manteniment de màquines 

 Horaris inclusius pels comerciants, en els espais de participació previstos 

 Campanyes d'educació i sanció de veïnatge i comerços, restauració, etc.  

 Augment de neteja de façanes (pedra, vidres...) 

 Fer front a: augment de orins, containers desbordats; escombraries en l'arbrat, etc. 

 Reducció de les recollides nocturnes o establir sistemes que no molestin al veïnat 

 Rotació de contenidors 

 Facilitació de l'obertura dels contenidors, especialment per a la gent gran 

 Disposició de contenidors petits per carrers petits 

 Millora de la recollida d'excrements de gossos 
 

3. Torn obert de paraules 

PREGUNTES TORN OBERT RESPOSTES REGIDOR  

Jordi Bordàs (eix comercial Raval): Es 
farà també una campanya informativa 
i amb sancions cap al veïnatge?  

S'ha explicat la campanya de comerços perquè 'han detectat 
zones on comerços, en especial del sector alimentari, no  ho 
estan fent correctament.  
Però també hi ha una campanya per veïnat, on també 
s'explicaran les sancions previstes.  
 

 
Antonio (veí): Rebre la informació del 
Consell abans i començar a l’hora 
prevista. Ús de diverses llengües en el 
cartell informatiu. 
 
Molta brutícia a la zona C/ Peu de la 
Creu 

No es reparteixen fulls d'ordre del dia, no es pot per restriccions 
covid. Es penjarà en el web, a partir de demà. El retard ha estat 
per esperar si venia més gent. Es continuarà fent el cartell en 
diverses llengües, per un tema d’inclusió. 
 
 
Està afegida la zona com a prioritària, en la nova contracta de 
neteja 

Sindicat de l’Habitatge del Raval 
(diverses intervencions) 
Demanem solucions, en especial pel 
cas d’una veïna, que ja ha patit 
diversos desnonaments i  hi ha previst 
un altre el dia 4. No acceptem una 
proposta diferent d’un  habitatge en 
el Raval o, com a molt, en el districte 
de Ciutat Vella. On la veïna estigui 
prop del seu nucli de convivència. I 
tenim constància de què hi ha pisos 

Hi ha un Compromís real amb el veïnat del districte, per prioritzar 
que sigui un espai on es visqui i hi ha una política clara en contra 
dels desnonaments. De fet, hi havia la previsió d’11 
desnonaments aquesta setmana i 21 l’anterior, i es van aturar 
abans que anés la comitiva.  També es va acompanyar a la veïna i 
el Sindicat en un desnonament anterior.  
Actualment qui està desnonant és una empresa privada, no 
l’Ajuntament.  
En el cas concret exposat, s'està buscant amb Habitatge i Serveis 
Socials, per cercar solució per la veïna. Una oferta en peu que no 
agrada  és un habitatge en el districte d’Horta. Segueixen 
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buits en el Raval.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 Es fa la pregunta directa a  l’equip 
polític present: “desnonaries a la teva 
mare?” 
 
Tot i agrair l’explicació dels protocols, 
es considera insuficient i irrellevant. 
Es demana que la responsabilitat 
última ha de ser de l’administració i 
que, fins ara, la resposta obtinguda 
per Serveis Socials és que el Sindicat 
ocupi algun pis per la veïna. Es 
considera inadmissible que 
l’Administració demani a un col·lectiu 
auto organitzat que recorri a 
estratègies com el desnonament  i 
sigui qui hagi de trobar una solució. 
També es fa el reclam d’inspeccionar 
el pis actual de la veïna.   
 

treballant amb tots els departaments. En el districte de Ciutat 
Vella  no hi ha pisos buits disponibles, i els que hi ha de titularitat 
municipal no estan preparats encara per viure-hi (falta de 
subministraments, males condicions, etc. ). A més , hi ha 
moltíssima demanda de persones que estan esperant un 
habitatge i s'estan fent més promocions que mai d'habitatge 
social, de lloguer. Hi ha una competència compartida amb la 
Generalitat, i aquest òrgan, no hi posa cap pis a l'abast.  
Tot i això, l’Ajuntament continua treballant per arribar a una 
solució, abans de la pròxima data de desnonament. 
 
 
Ningú desnonaria a la seva mare. Però també s’indica que no es 
respondrà cap més pregunta de caràcter personal o familiar. 
 
 
El responsable del desnonament és qui desnona i, en aquest cas, 
és una empresa privada que no vol col·laborar. Tot i això, 
l’Ajuntament continua treballant-hi a contrarellotge. Es revisarà 
si el pis actual ha estat inspeccionat.  
 

Valentina (veïna): Què es pensa fer 
amb les nits del MACBA? Ara només 
s’ofereix l’opció de trucar al telèfon 
d’emergència, i es considera que fer 
això a diari no és tasca de la 
ciutadania. A més, no acostuma a 
venir la GUB en resposta. Què va 
passar amb els concerts de la Mercè, 
que van fer molt soroll? 

Les administracions no estaven preparades per fer front a 
aquesta situació dels grups que fan botellots nocturns, etc. Va ser 
inesperat i, en veure que no era quelcom puntual, es van generar 
dispositius de desallotjament dels espais conflictius.  
Ara bé, no es pot sancionar ni evitar que hi hagi concentracions 
en espais. El que sí es pot sancionar són el consum d'alcohol a la 
via pública, soroll, actuacions incíviques.  
El dispositiu actual és de gairebé 300 GUB i Mossos d'Esquadra, 
en tot el districte.  
Des de fa setmanes s'està recollint els tipus de situacions de cada 
espai, on les dinàmiques, el públic, etc. és diferent. Per fer 
actuacions específiques i dispositius especials en cada zona, 
segons la situació que s'hi doni en aquesta.  
També s'està fent una feina preventiva, ja que quan es fan grans 
concentracions, és molt complex desallotjar i sancionar per 
volum de persones. Per això es fan desallotjaments. La indicació 
que hi ha és que sempre que es pugui sancionar, la GUB ho faci.  
També s'ha incrementat el nombre de personal de la GUB.  
S'està treballant en campanyes (com per exemple, per reduir el 
consum d'alcohol). 

Serafín (veí): problema greu del 
botellot,  les aglomeracions, diversos 
grups delictius, etc.   
Es truca al telèfon d'emergències 
moltes vegades i no venen. O, si algun 
cop han vingut, els mateixos grups 
ataquen als cossos policials.  
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Les trucades al telèfon d'emergència és la manera de 
documentar les queixes del veïnat, i tenir més força i 
argumentació per cercar solucions.  
Sobre les activitats a la via pública, hi ha indicacions de què no es 
facin aquelles que tenen un gran impacte acústic.  
I aquelles que ja estaven previstes i no es poden aturar, com el 
Sónar, hi estan posant fil a l'agulla (reducció d'horari, control de 
soroll, etc.). També hi ha previstes inspeccions per la venda 
d'alcohol, fora de l'horari permès, entre altres.  
És un pla dinàmic i complex, amb el que s'està treballant 
contínuament.   

Enric (veí): problema d'inseguretat 
per falta de llum. Treure plàstic dels 
fanals perquè fa que es vagi perdent 
la intensitat de la llum. Com ja s'ha fet 
en un carrer 

S'acull la proposta i s'estudiarà 

Joussef (veí): Per la zona del carrer 
Lancaster. No hi ha presència de la 
GUB 

Hi ha presència de la GUB en aquestes zones, igualment es 
traslladarà a la GUB 

 

El Regidor finalitza el Consell de Barri a les 21h, agraint  la participació i aportacions de les entitats, grups i 
persones assistents.  

Acords 

 Continuar cercant una solució pel cas de desnonament exposat pel Sindicat d'Habitatge del Raval 

 Fer el retorn de les aportacions dels grups de discussió per la nova contracta, en el proper Consell de 
Barri 

 Donar resposta a la proposta dels fanals, per millorar l'eficiència 

 Traslladar les peticions i comentaris rebuts  a la GUB 


